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1. Aanleiding 

Op 29 april 2024 heeft het lid Paulusma (D66) vragen gesteld over het bericht dat 

het aantal mensen in Nederland met gonorroe flink doorstijgt.* De beantwoording 

is eenmaal uitgesteld, waarmee de nieuwe deadline voor verzending aan de Kamer 

staat op 10 juni 2024. 

De vragen zijn door het lid Paulusma (D66) gericht aan MinVWS en SVWS. Hoewel 

soa-bestrijding voorheen onder de portefeuille van MinVWS viel, valt dit wat 

betreft de soa-zorg nu onder MinMZ. SVWS gaat over de preventie van soa's en 

over seksualiteitshulpverlening aan jongeren door de GGD. De vragen worden 

daarom beantwoord door MinMZ en SVWS. 

2. Geadviseerd besluit 
Akkoord gaan met de beantwoording van de Kamervragen. 

3. Kernpunten 

Er wordt onder andere gevraagd naar maatregelen om de daling van 

condoomgebruik tegen te gaan en de bereidheid deze maatregelen te nemen. 

« In een gezamenlijk overleg met het RIVM en Soa Aids Nederland (SANL) is 

geconcludeerd dat een verdiepend onderzoek naar de kenmerken van de 

groep jongeren (waarbij het condoomgebruik afneemt) en de 

determinanten van hun gedrag rondom condoomgebruik de eerste stap 

moet zijn. U bent voornemens deze stap te nemen. 
«De verkregen inzichten zijn noodzakelijk voor eventuele ontwikkeling en 

inzet van effectieve en doelmatige interventies om de stijging van soa's, 

met name gonorroe, en de daling van het condoomgebruik onder jongeren 

* 2024207688. 

Pagina 1 van 3



tegen te gaan. 

e Het besluit omtrent structurele en lange termijn preventie van soa en het 

stimuleren van condoomgebruik wordt aan een volgend kabinet gelaten. 

Deze besluitvorming bereidt u al wel voor. 

Verder wordt gevraagd naar de toegankelijkheid van soa-zorg en de investering 

van gemeenten in seksuele gezondheid. Op het eerste reageert u onder meer dat 

u besluitvorming over het stelsel en financiering van de (aanvullende) seksuele 

gezondheidszorg aan een volgend kabinet laat. Op het tweede reageert u onder 

meer dat u ervoor heeft gekozen seksuele gezondheidsbevordering te verbinden 

aan het GALA om inzet vanuit gemeenten te stimuleren. 

4. Toelichting 

a. Draagvlak politiek 

Naast deze Kamervragen door D66 is tijdens het debat over het GALA op 29 

februari jl. door de VVD gevraagd naar de visie van de staatssecretaris van VWS 

op de stijging van soa. De staatssecretaris benadrukte dat dit zorgelijk is. In het 

schriftelijk overleg over de voortgangsrapportage Aanpak Onbedoelde 

Zwangerschap is door NSC gevraagd om de effectiviteit van preventiemaatregelen 

om anticonceptie te stimuleren, ook om daarmee soa tegen te gaan. Daarnaast 

zijn in het commissiedebat Leefstijlpreventie van 16 mei jl. door de VVD, GL-PvdA 

en PVV vragen gesteld over de stijging van soa’s, de daling van het 

condoomgebruik en (eventuele) voornemens van de staatssecretaris om in te 

zetten op het tegengaan ervan, zoals campagnes. Vervolgacties liet de 

staatssecretaris aan een volgend kabinet. 

b. Draagvlak maatschappelijk en eenduidige communicatie 

Voor het commissiedebat Leefstijlpreventie van 16 mei jl. hebben onder andere 

veldpartijen Rutgers en Soa Aids Nederland een position paper aan de 

Kamerfracties gestuurd waarin zij hun zorgen uitspreken over de financiéle 

knelpunten van de GGD’en in hun soa-zorg. 

Daarnaast pleitten de veldpartijen met deze position paper — maar ook al langere 

tijd - voor de terugkeer van de structurele publiekscampagnes over veilig vrijen. 

De toename van soa en het afnemen van condoomgebruik bij jongeren 

onderstreept dit belang. Er is echter momenteel geen structureel budget 

beschikbaar voor publieksvoorlichting. 

Het bericht van het RIVM dat het aantal mensen in Nederland met gonorroe flink 

doorstijgt (gepubliceerd 25 april jl.) werd in de week van publicatie in de media 

belicht door een aantal nieuwsorganisaties (NOS, NU.nl, NRC, Telegraaf). De 

nieuwsberichten bevatten voornamelijk cijfers uit de meest recente Thermometer 

Seksuele Gezondheid van het RIVM. T 

c. Financiéle en personele gevolgen 

De kosten voor het verdiepend onderzoek naar de groep waarbij het 

condoomgebruik afneemt kunnen worden gedekt uit de PG-begroting, met 

cofinanciering van o.a. het RIVM. 

d. Juridische aspecten haalbaarheid 
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e. Afstemming (intern, interdepartementaal en met veldpartijen) Directie Publieke Gezondheid 
Een aantal antwoorden is afgestemd met het RIVM, SANL, Rutgers of het Bevolkingsonderzoek en 

ministerie van OCW (vraag 9). Medische Ethiek 
Kenmerk 

f._Gevolgen administratieve lasten SONS 
N.v.t. 

g. Toezeggingen 

Met deze beantwoording zegt u toe dat het ministerie van VWS voornemens is een 

verdiepend onderzoek uit te laten voeren naar de groep jongeren waarbij de 

daling in het condoomgebruik te zien is. 

h. Fraudetoets 
Nvt. 

5. Informatie die niet openbaar gemaakt kan worden 

Tot personen herleidbare gegevens zijn onleesbaar gemaakt vanwege de 

bescherming van de persoonlijke levenssfeer. 
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